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CONTAGIAR LA FE 

 
 
 

Benvolguts germans: 
 
La llum de la fe, la gràcia que suposa haver-nos trobat amb Crist i l’alegria que brolla d’aquesta 
experiència s’irradien als altres. Per això va dir el Papa Francesc en la seva primera Encíclica que “la fe 
es transmet per contacte, de persona a persona, com una flama encén una altra flama” (Lumen Fidei, 
37). Un cristià no pot atorgar als altres el do de la fe, però sí que pot compartir amb ells una experiència 
que l’omple de plenitud i sentit. Cada cristià pot “contagiar” als altres la serenitat que dona posar la 
vida en mans de Jesucrist així com la llum que procedeix de la seva Paraula i l’alegria que engendra 
estimar-lo i saber-nos estimats per Ell. 
 
 
El Papa Francesc en diverses ocasions ha parlat de la “pastoral del contagi”, afegint que és l’única 
veritablement evangèlica (cf.Missatge 3-12-17). Es tracta de contagiar als altres l’entusiasme que 
suscita haver trobat a Crist i participar de la seva amistat. Per això crida també l’atenció sobretot tipus 
de proselitisme, és a dir, dels intents de guanyar adeptes a qualsevol preu. No s’anuncia a Jesucrist amb 
campanyes de tipus comercial, sinó obrint camins perquè el Senyor pugui parlar al cor de les persones. 
Tampoc és lícit pressionar als altres perquè acceptin la fe en Crist. El Concili va dir amb gran lucidesa 
que “la veritat no s’imposa sinó per la força de la mateixa veritat, que penetra, amb suavitat i fermesa 
alhora, en les ànimes” (Dignitatis Humanae, 1). Aquest és un principi bàsic de tota acció 
evangelitzadora. 
 
 
És dolorós, no obstant això, comprovar com moltes persones que tenen la missió de transmetre la fe 
(catequistes, professors de religió, agents de pastoral, etc.) tenen només una vivència parcial 
d’aquesta; la seva paraula no està recolzada en una experiència profunda d’haver trobat a Jesucrist i 
haver estat tocats per la seva gràcia. Quan això és així, es poden transmetre uns coneixements o unes 
doctrines, però no es pot aconseguir a les persones per dins. Sense l’experiència de fe, l’anunci del 
missatge corre el perill de convertir-se en propaganda. Anunciar a Crist és, principalment, convidar als 
altres al fet que facin la mateixa experiència que nosaltres hem tingut. Nosaltres, com els primers 
deixebles, “no podem deixar de parlar del que hem vist i sentit” (Fets 4, 20). 
 
 
Són necessaris testimonis, persones que anunciïn la fe des de les seves pròpies vivències. “No escoltaré 
les vostres raons, miraré els vostres rostres”, deia implacablement Nietzsche. Enfront del creixement 
de la increença no podem respondre amb bells discursos i teories. Cal respondre amb el testimoniatge 
de la pròpia vida, que irradia la llum, gràcia i goig que procedeixen d’haver trobat a Crist. 
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